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Behovsvurderinger må gjøres 
både lokalt, regionalt og nasjonalt 

 

Det er idrettsrådene og kommunene som vet best 

hvilke anlegg lokalidretten trenger. Samtidig er  

det behov for å vurdere anleggssituasjonen  

regionalt og nasjonalt for å kunne jevne ut forskjeller  

mellom fylker og idretter. Det er behov for et   

anleggspolitisk program på nasjonalt nivå som kan  

bidra til dette, og til etablering av spesielt etterspurte anlegg. 

 

 

 

• Andelen som fylkene ville kunne 

disponert fritt, varierer. Vestland og 

Akershus fylker ville kunne tildelt rundt 

21 millioner kroner som ekstratilskudd, 

mens i Oslo ville ekstratilskuddet vært 

begrenset til drøye 3 millioner kroner. 

• Disse midlene skal delvis finansieres ved 

at pressområdetillegget og det 

interkommunale tillegget fjernes. Ved 

dagens søknadsnivå utgjør disse 

ekstratilskuddene noe mindre enn 170 

millioner kroner. Hvis søknadsnivået 

kommer tilbake til nivået fra før 

pandemien, vil de være i samme 

størrelsesorden. 

• Idretten mener det er mye positivt ved å 

etablere en pott av denne størrelsen, 

men mener at en slik pott ikke må 

finansieres ved avvikling av 

pressområdetillegget og det 

interkommunale tilskuddet. Idretten 

mener at spesielt pressområdeordningen 

er svært treffsikker og bør styrkes. 

Status 
 
• Det er kommunene og idrettsrådene som 

kjenner lokalidretten best og vet hvilke 

anlegg det er behov for i den enkelte 

kommune, og det er kommunene og 

idrettslagene som bygger nær sagt alle 

idrettsanlegg. 

• Behovsvurderingene må gjøres lokalt. 

• Når det gjelder større anlegg som ikke kan 

bygges i alle kommuner, er det behov for 

regionale og nasjonale vurderinger. 

• I regjeringens forslag er det, innenfor 

idrettsanleggsordningen, foreslått at 

fylkeskommunene kan fordele 10 % av 

tildelte midler som et ekstratilskudd til 

utvalgte søkere. Det skal på forhånd være 

gjennomført behovsvurderinger basert på 

forhåndsbestemte kriterier som skal legges 

til grunn for ekstra-tildelingene. 

• Med årets tildeling ville fylkeskommunene 

disponert cirka 170 millioner kroner til dette, 

noe som i snitt ville gitt hvert fylke drøye 11 

millioner kroner. 
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• Idretten mener et anleggspolitisk 

program som ivaretar idrettens behov for 

realisering av strategisk viktige anlegg er 

en viktig satsing. 

• Idretten mener videre at en slik pott bør 

etableres på nasjonalt nivå slik at også 

nasjonale forhold kan hensyntas. 

• Idretten mener at det må gjennomføres 

gode behovsvurderinger på nasjonalt 

nivå over større anlegg og over spesielt 

etterspurte anlegg i de forskjellige 

idretter og kretser. Denne nasjonale 

kartleggingen av anleggsbehov er en 

forlengelse av idrettens allerede 

etablerte prosess, og idrettstinget har 

vedtatt at dette arbeidet iverksettes 

internt i idretten. 

• Erfaringene fra å ha anleggspolitiske 

programmer er gode, spesielt fra den 

tiden disse programmene var av fireårs 

varighet.  

•  

 

 

 
 
 
 Konklusjon 

 
• Det er behov for at det gjennomføres nasjonale behovsvurderinger i tillegg til lokale og 

regionale for at de mest etterspurte anleggene skal bli etablert. 

• Ivareta og styrk de allerede etablerte tilleggsordningene: pressområdetillegget og 

interkommunalt samarbeid.  

• Det er behov for et nasjonalt anleggspolitisk program som ivaretar særforbundenes og 

idrettskretsenes behov for å utvikle sin idrett og idretten i regionene.  

• Idretten anerkjenner at et regionalt engasjement fra fylkeskommunene kan ha en 

utløsende effekt for å realisere de mest etterspurte anleggene av regional betydning.  

• Forslaget om å sette av 10 prosent av spillemidlene til dette er bra, gitt at potten 

etableres på nasjonalt nivå, og at ikke pressområdeordningen og det interkommunale 

tilskuddet fjernes. 

• Å få etablert nye anlegg er et langsiktig 

arbeid og det er avgjørende at 

rammebetingelsene er forutsigbare og 

stabile. Sammenlignet med 

pressområdetillegget og interkommunalt 

samarbeid, vil en fylkespott variere hvert 

år i størrelse. De nevnte tilleggene er 

stabile og forutsigbare.  

• For at slike ekstratilskudd skal ha 

utløsende effekt på anleggsbygging, er 

det viktig at mulige anleggsbyggere 

svært tidlig i prosessen kjenner alle 

økonomiske forutsetninger. 

• Idretten mener derfor at beste løsning er 

at pressområdetillegget og tillegg for 

interkommunale anlegg videreføres, 

samt at det etableres konkrete lister over 

anlegg og anleggstyper som vil få det 

foreslåtte ekstratilskuddet. 

 


